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تکرار چرخه معیوب
فناوری  فدراسیون  دبیر  کوهنورد،  مرتضی 

اطلاعات و ارتباطات ایران
نمایندگان بخش خصوصی، در شــوراها و مجامع 
دولتــی متعددی حضــور دارند. با ایــن حال، به 
موفقیت های کوچک، اما مفیدی دســت می یابند. 
از دید بسیاری از اعضای دولتی این قبیل شوراها، 
دستورالعمل ها، رویه ها و تصمیم های اتخاذشده از 
سوی دستگاه های اجرایی، کاملا به صلاح مردم و 
مملکت اســت، به همین دلیل، تمام قد از آن دفاع 
می کنند و اجازه اصلاح نمی دهند. طبیعی اســت 
در چنین فضایی، کار نمایندگان بخش خصوصی 
که از نظر تعداد نیز در اقلیت هستند، بسیار دشوار 
اســت. حرف بخش خصوصی در چنین جوی، اثر 

چندانی ندارد.
گاهی تشــکل ها و فعالان بخش خصوصی، چند 
ســال پیگیر اصلاح یک فرآینــد، رویه یا مصوبه 
می شــوند و از ظرفیت نمایندگان خود در مجامع 
دولتــی هــم به صورت تمــام و کمال اســتفاده 
می کنند، اما به هدف مناســبی دست نمی یابند و 
خسته می شوند، ولی ۱۰، ۱۵ سال بعد، دولتمردان 
که هزینه هــای گــزاف تصمیم اشــتباه خود را 
می بینند، درصدد تغییر برمی آیند. نکته اینجاســت 
که مجددا ایــن چرخه معیوب تکرار می شــود و 
دوباره تصمیم اشــتباه دیگــر و تحمیل هزینه به 

جامعه فعالان اقتصادی کشور!
یــک نمونــه این رونــد را می تــوان در ماجرای 
پیمان سپاری ارزی مشــاهده کرد. ماجرای تعهد 
ارزی و پیمان سپاری ارزی برای صادرکنندگان که 

قدوسی :
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یادداشت

از قدمتی بیش از ۴۰ســال برخوردار است، در اواخر دهه ۷۰ 
به مرور کنار گذاشته شد. تا پیش از آن، به رغم اعتراض های 
صادرکنندگان، اقدام جدی برای اصلاح این مســاله صورت 
نگرفته بود. کمرنگ شــدن پیمان سپاری ارزی در سال های 
پایانی دهه ۷۰ باعث رشــد جدی صادرات غیرنفتی شد که 
درآمد ارزی خوبی برای کشــورمان به ارمغان آورد. در واقع، 
برخلاف آنچه طراحان ایده پیمان ســپاری تصور می کردند، 
این روش درآمدهای ارزی کشــور را کم کرده بود، اما چرا 
۲۰سال طول کشــید تا دولتمردان متوجه اشتباه خود شوند 
و در این مدت، به مشورت های بخش خصوصی بی اعتنایی 

 کردند؟
اکنون بعد از ۲۵سال از کنار گذاشتن پیمان سپاری ارزی، بار 
دیگر شاهد دســتورالعملی با عنوان رفع تعهد ارزی هستیم 
که مشکلات متعددی را برای صادرات غیرنفتی کشور ایجاد 
کرده اســت. در چنین حالتی، نزدیک به چهار سال است که 
بخش خصوصی و نمایندگان آن در نهادهای تصمیم ســاز 
و تصمیم گیر، از تجربه تلخ پیمان ســپاری ارزی و ضرورت 
مانع زدایی از مســیر صادرات غیرنفتی صحبت می کنند، اما 
این مشورت های صادقانه و دلسوزانه، نتیجه لازم را به دنبال 

ندارد.
نماینــدگان بخــش خصوصی در نهادهــا و مجامع دولتی، 
کامــلا بی تاثیر نیســتند و به اتکای دانــش و مهارت های 
شخصی خود در رایزنی و لابی گری و با حمایت تشکل های 
تخصصــی و اتاق ها می توانند منشــأ تاثیراتی هم باشــند. 
طبیعی است که یک فرد به تنهایی نمی تواند به تمام قوانین 
و دســتورالعمل های متعدد اشراف داشــته باشد، به همین 
دلیل، نمایندگانی از بخش خصوصی می توانند تحول آفرین 
باشند که از مشورت شبکه فعالان بخش خصوصی، به ویژه 
تشــکل ها، به خوبی بهــره ببرند. در جایی کــه نمایندگان 
دولتی، انعطاف پذیری کمی دارند و به اتکای شــبکه بزرگ 
کارکنان دولت، با انبوهی از توجیه های به ظاهر علمی برای 
تصمیم های اشتباه به میدان می آیند، موفقیت نماینده بخش 
خصوصــی در گرو همراهی و همدلــی دیگر فعالان بخش 

خصوصی است.
اغلــب نمایندگان بخــش خصوصی در شــوراها و مجامع 
دولتی از ســوی اتاق بازرگانی تعیین می شوند. حمایت اتاق 
از پیشــنهادهای نمایندگان خود در ایــن نهادها، می تواند 
بســیار مفید باشــد؛ زیرا این نمایندگان، اغلب پیشــنهادی 
را ارائــه می کنند کــه متضمن منافع ملــی و همه فعالان 
بخش خصوصی باشــد، نه منافع بنگاهی خــود. به همین 
دلیــل، پیگیری های بعدی و مکاتبات اتــاق می تواند در به 
ثمر نشســتن این پیشنهادها موثر باشد. البته در موارد کمی 
هم مشاهده شــده که یک نماینده، برخلاف تعهد اخلاقی 
خــود از منافع یــک بخش کوچک تر از فعــالان اقتصادی 
حمایت کرده اســت؛ مثلا تولیدکننــدگان، واردکنندگان یا 
صادرکنندگان. نماینده بخش خصوصی باید در نظر داشــته 
باشــد که وظیفه او، حمایت از حقوق همه فعالان اقتصادی، 
اعم از تولیدکنندگان و تجار اســت و در این خصوص، باید 
گزارش های شفافی از مشــارکت خود در نشست  شوراها و 
مجامع حکومتی به نمایندگی از جامعه کنشــگران اقتصادی 

به اتاق ارائه دهند.

مدیرکل راه و شهرسازی استان اعلام کرد:

ممنوعیت خرید و فروش امتیاز 
طرح اقدام ملی مسکن در 

خراسان شمالی
مدیرکل راه و شهرسازی خراسان شمالی گفت: هرگونه 
خرید و فروش امتیاز طرح اقدام ملی مســکن و ســایر 
طرح های حمایتی حوزه مسکن در استان ممنوع است.

قاسم قاسمی اظهار کرد: حسب گزارشات واصله مردمی 
و مراجع نظارتی، تعدادی از مشــاورین املاک فعال در 
سطح اســتان اقدام به خرید و فروش غیرقانونی امتیاز 
طرح اقدام ملی مســکن می کنند کــه این امر با توجه 
به ناآگاهی برخی خریــداران امتیازها و نیز عدم انجام 

فرآینــد انتخاب واحد و انعقاد قرارداد واگذاری منجر به 
ســوء اســتفاده و تضییع حقوق خریداران امتیازها و در 
نهایت درگیری پروژه ها با پرونده های حقوقی و قضایی 

ناشی از این تخلفات و جرایم می شود.
وی تاکید کرد: هرگونه خرید و فروش امتیاز طرح اقدام 
ملی مسکن و ســایر طرح های حمایتی تامین مسکن 
وزارت راه و شهرســازی از طریق ثبت نام کنندگان در 
طرح ها، مشاورین املاک، افراد و طرق مختلف ممنوع 

است.
به نقل از روابط عمومی این اداره کل، وی با اشــاره به 
اینکه هرکــدام از این اقدامات می تواند منجر به ابطال 
ثبت نام اولیه و حذف از طرح ها و پروژه ها شــود، افزود: 
از ایــن رو ضمن تاکید بر خــودداری از هرگونه خرید 
و فروش امتیاز، اعلام می شــود که راه و شهرســازی 
هیچگونه مسئولیت و پاسخگویی در برابر فروشندگان 

و خریداران امتیازها ندارد.

گروه خبر/الهام آقائی
معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیســت خراسان 
شــمالی گفت: با توجه به اینکه بیماری )پی. پی. آر( 
طاعون درنشــخوارکنندگان در حیات وحش سالوک 
تأیید شــده اســت، خطر طاعون دام های ســالوک 
اســفراین را تهدید می کند به  همیــن منظور برای 
جلوگیری از شــیوع طاعون نشخوارکنندگان کوچک 
از دامداران خواســته شــده تا هرچه سریعتر گله های 
خود را از ارتفاعات منطقه سالوک اسفراین خارج کنند.

حبیب لشــکری در گفت و گو با اتفاقیه اظهار داشت: 
مهلــت پروانه چرای دام در منطقه ســالوک به پایان 
رسیده است اما هنوز هم شماری از دامداران گله های 
خود را از عرصه خارج نکرده و در این زمینه مقاومت 
دارند اما حضور گله ها در شرایط کنونی و با توجه به 
شیوع طاعون برای دام اهلی و نیز وحوش خطرآفرین 

اســت.وی با اشــاره به اینکه تلفات وحوش به علت 
طاعــون جز در ســالوک اســفراین در منطقه دیگر 
گزارش نشده است خاطرنشان کرد: شمار وحوش تلف 
شده در منطقه ســالوک به علت طاعون به ۱۴ راس 
رســیده است، البته برای بررسی بیشتر، گروه هایی از 
کارشناسان فردا منطقه را مورد پایش قرار می دهند.

لشکری با بیان اینکه قریب به اتفاق وحوش تلف شده 
نابالغ و ضعیف هستند افزود: برای جلوگیری از شیوع 
بیماری، لاشــه های وحوش تلف شده جمع آوری و 
سوزانده شــده و ضدعفونی آبشخورها هم انجام شده 

است.
وی در باره علت شیوع بیماری طاعون نشخوارکنندگان 
کوچک در وحوش گفت: علت عمده انتشار بیماری در 
حیات وحش، انتقال آن از دام اهلی اســت و برخی از 
دام ها که تحت پوشش واکسیناسیون قرار نگرفته اند 

بیماری را به وحوش منتقل می کنند.
معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیســت خراسان 
شــمالی اظهار داشــت: با توجه به سرمای هوا، پیش 

بینی می شود بیماری در کمترین زمان مهار شود.
وی دربــاره تاثیر خشکســالی در شــیوع بیماری در 
جمعیت حیات وحش گفت: در سال های خشکسالی 
که یافتن غذا و علوفه مشــکل می شــود، حیوان به 

لحاظ جسمانی ضعیف و مستعد بیماری می شود.
لشکری افزود: در این شــرایط تغذیه دستی وحوش 
انجام می شــود البته این اداره کل در تامین علوفه با 
کمبود اعتبار روبه رو است، انتظار می رود استانداری 
در تامین اعتبار مورد نیاز حمایت لازم را داشته باشد.

معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیســت خراسان 
شــمالی گفت: در صورتی که تغذیه دستی انجام شود 

شرایط حیات وحش برای بقا بهتر می شود.

رئیس کل دادگســتری  خراسان شــمالی بر بررسی 
ظرفیت ها و ســازوکارهای قانونی در راستای حمایت 
از واحدهای تولیدی و گردشگری ، راه اندازی سامانه 
جامع انبارها و امکان سنجی استفاده از ظرفیت تجار 
و بازرگانان در رسیدگی به دعاوی تجاری از مهمترین 

محورهای تاکیدکرد.
حجت الإســلام والمسلمین جعفری، هفتمین نشست 
ستاد اســتانی اجرای سیاست های اقتصاد مقاومتی با  
انتقاد از عدم اجرای کامل قوانین مربوط به راه اندازی 
ســامانه جامع انبارها تصریح کــرد: قانون، ضمانت 
های اجرایی بســیار قوی و بازدارنده پیش بینی کرده 
بطوریکــه  چنانچه اشــخاص حقیقــی و حقوقی به 
وظایف مدیریتی و تکالیف نظارتی خود بدرستی عمل 
نکنند و یا مرتکب ترک فعل، قصور و ســهل انگاری 
شوند حسب مورد به مجازات هایی از قبیل انفصال از 

خدمات دولتی و ... محکوم خواهند شد.
رئیس کل دادگستری استان با اشاره به مبانی قانونی 
مربوط به نحوه واگذاری اراضی به سرمایه گذاران از 
جمله متقاضیان اجرا و توسعه طرح های گردشگری و 
بوم گردی در حاشیه روستاها  از همکاری و تشریک 
مساعی اداره کل گردشگری و میراث فرهنگی، جهاد 

کشــاورزی و امــور اراضی تحت نظارت  دادســتان 
عمومی و انقلاب مرکز اســتان و دبیر ســتاد استانی 
اجرای سیاســت های اقتصــاد مقاومتی و نیز بازرس 
کل اســتان جهت بررســی موضوع  و انجام اقدامات 

قانونی خبر داد.
رئیس ســتاد اســتانی اجرای سیاســت های اقتصاد 
مقاومتی دادگســتری کل استان  اظهار کرد: هر کس 
در هر عرصه ای فعالیت می کند باید قانون را بعنوان 
فصــل الخطاب، رعایت کند و إن شــاء الله با معرفی 
و بررســی صلاحیت افراد متقاضی اجرای طرح های 
گردشــگری و همچنین مکان های پیش بینی شده 
در این راســتا  مراتب در اســرع وقت بررسی و اقدام 

خواهد شد.
وی با اشاره به سوء استفاده برخی افراد فاقد صلاحیت 
و فرصت طلب جهت ورود به حوزه ســرمایه گذاری 
در اســتان بیان کرد:متأسفانه برخی افراد سودجو  در 
پوشش ســرمایه گذار متقاضی واگذاری زمین جهت 
اجــرای طرح ها و پــروژه ها  هســتند و  از فرصت 
ها و ظرفیت های موجود ســوء استفاده می کنند. لذا 
ما انتظار داریم دســتگاه های مسؤول  کاملا هوشیار 
باشند و صرفا در چهارچوب موازین قانونی عمل کنند 

و به گونه ای نظارت و مراقبت کنند تا از صحت انجام 
فرایند کار اطمینان حاصل شود.

حجت الإسلام والمســلمین جعفری در ادامه با بیان 
اینکــه بیش از 93 هیأت حــل اختلاف تخصصی در 
ابعاد مختلف از جمله در امور صنفی در اســتان وجود 
دارد،  از تصمیم  ستاد اســتانی اجرای سیاست های 
اقتصاد مقاومتی دادگستری کل استان مبنی بر بررسی 
مبانی و  ســازوکارهای  قانونــی در خصوص امکان 
ســنجی تشکیل هیأت هایی مرکب از اشخاص بصیر 
در تجارت جهت  تشکیل هیأت داوری و کارشناسان 

امر در حوزه تجارت و بازرگانی خبرداد.
مقام عالی قضایی استان عنوان کرد: به نظر می رسد 
در راســتای اصل حاکمیــت اراده طرفین صرفنظر از 
رسیدگی های قضایی تشــکیل این هیأت ها بعنوان 
یک اولویت می تواند در رفع مسالمت آمیز اختلافات 
راهگشا باشد و از طرفی حجم ورودی پرونده به شعب 

و محاکم  نیز کاهش می یابد.
جعفری ادامه داد: مقرر شــد مدیر کل بازرسی مبانی 
قانونی مربوط را بررســی و ظــرف دو هفته نتیجه را 
اعــلام کند تا در صورت امکان این هیأت ها در اتاق 

بازرگانی راه اندازی شود.

مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی خراســان شمالی 
گفت: در نیمه نخست امســال ۲۲ کارگاه ساختمانی 
متخلف که مقررات ایمنی و حفاظتی را رعایت نکردند 

پلمب شد.
حسن نوری اظهار داشــت: تعداد کارگاه های پلمب 
شده متخلف نسبت به مدت مشــابه پارسال کاهش 
دارد به طوری که ســال گذشــته 33 کارگاه متخلف 
پلمب شد و امسال این رقم به ۲۲ کارگاه رسیده است.

وی افــزود: با توجه به اینکه کارگاههای ســاختمانی 
و فعالیــت هــای عمرانی یکی از پــر مخاطره ترین 
کارگاهها محســوب می شوند، بیشترین و شدیدترین 
حوادث نیز در این کارگاه ها اتفاق می افتد به طوری 
که برخی از این حوادق منجر به نقص عضو و یا فوت 

کارگر می شود.
وی با اشــاره به اینکه ۵۱ درصد از حوادث ناشــی از 
کار در استان مربوط به کارگاه های ساختمانی است، 
افــزود: ۴۰ درصد از این حوادث مربوط به ســقوط از 

ارتفاع بوده است.
نوری خاطرنشان کرد: انتظار داریم  به منظور صیانت 
از نیروی انسانی شاغل در این کارگاهها و پیشگیری 
از حــوادث،   عوامــل اجرائــی ماننــد صاحبان کار، 
پیمانکاران، مجریان و مهندسین ناظر اهتمام ویژه ای 
در خصوص  رعایت مقرات و آئین نامه های حفاظت 
فنــی و نظارت بر کار کارگــران در خصوص رعایت 

مقررات ایمنی و حفاظت کار داشته باشند.
وی گفت: با وجود بازرسی های به عمل آمده و صدور 

ابلاغیه رفع نقص تعــدادی از این کارگاهها توجهی 
به این موضوع نداشــته اند کــه  منجر به پلمب این 

کارگاه ها شد.
وی از 3هــزار و ۵۸۲ بازرســی از واحدهای کارگری 
سطح استان در شش ماهه اول سالجاری نیز خبر داد 
و افزود: این بازرســی ها به منظور نظارت بر اجرای 
صحیح قانون کار و آئین نامه ها و دســتورالعمل های 
مربوط به حفاظت فنی توســط بازرسان کار این اداره 

کل انجام شد.
نوری خاطرنشــان کرد: در طی این بازرســی ها ۷3 
کارفرمای متخلــف از طریق مراجــع قضائی تحت 
تعقیــب قرار گرفتند که این رقم نیز نســبت به مدت 

مشابه سال قبل  افزایش دارد.

ــر شــرکت ملــی پخــش فرآورده هــای نفتــی  مدی
ــازی  ــت: ذخیره س ــمالی گف ــان ش ــه خراس منطق
مــازوت بــه عنــوان ســوخت دوم مــورد نیــاز 
ــلام  ــتان اع ــزرگ اس ــای ب ــه کارخانه ه ــع ب صنای
ــه  ــن زمین ــی در ای ــچ تقاضای ــوز هی ــا هن شــده ام

ــا نرســیده اســت. ــه م ب
ــه  ــا توجــه ب ــار داشــت: ب ــی شــکوری اظه مجتب
احتمــال قطعــی گاز صنایــع در زمســتان، ذخیــره 
ســازی ســوخت دوم در صنایــع انجــام مــی شــود 
ــن  ــه در ای ــت ک ــار اس ــتین ب ــن نخس ــه ای البت
فصــل صنایــع اقــدام بــه تامیــن و ذخیــره ســازی 

مــی کننــد.
وی افــزود: پتروشــیمی خراســان، ســیمان بجنورد، 
ــع در  ــران واق ــای ای ــیروان و آلومین ــروگاه ش نی
ــتان  ــزرگ در اس ــع ب ــرم صنای ــتان جاج شهرس
ــازی  ــره س ــه ذخی ــبت ب ــد نس ــه بای ــتند ک هس

ــد.  ــدام کنن ــازوت اق ــوخت م س
ــرای  ــدات لازم ب ــت: تمهی ــار داش ــکوری اظه ش
تامیــن ســوخت صنایــع در پاییــز و زمســتان 
ــاه هــای  ــره ســازی در م انجــام شــده و کار ذخی
آتــی و فصــل زمســتان بــا شــدت بیشــتری ادامــه 

ــت. ــد یاف خواه

ــه ازای  ــازوت ب وی خاطرنشــان کــرد: ســوخت م
ــه  ــت یاران ــا قیم ــال و ب ــزار ری ــه ه ــر س ــر لیت ه
ــی در  ــچ محدودیت ــود و هی ــی ش ــه م ای عرض
ــود  ــرآورده وج ــن ف ــن ای ــای تامی ــه تقاض  زمین

ندارد. 
ــر شــرکت ملــی پخــش فرآورده هــای نفتــی  مدی
ــع  ــن صنای ــت: ای ــمالی گف ــان ش ــه خراس منطق
ــرای 3۰ روز را در مخــازن  ــاز ب ــورد نی ســوخت م
ذخیــره مــی کننــد و اکنــون مشــکلی بــرای 
تامیــن مــازوت بــه عنــوان ســوخت دوم زمســتانی 

ــدارد. وجــود ن

معاون امور صنایع و معادن ســازمان صنعت، معدن 
و تجارت خراسان شمالی گفت: نیمه نخست امسال 
۱9 فقره پروانه بهره برداری در بخش صنعت استان 
بــه ارزش ۲ هزار و ۷3۰ میلیارد ریال صادر شــده 

است.
علی اصغر رضازاده اظهار داشت: میزان اشتغال برای 
۱9 پروانه بهره براری صادر شــده در بخش صنعت 
در نیمه نخست امسال ۲۸۰ نفر گزارش شده است.

وی افزود: شــمار پروانه های صادر شده در بخش 
صنعت نســبت به پارســال ۱۵ درصد کاهش دارد 
اما به لحاظ میزان اشــتغال شاهد رشد ۲۷ درصدی 
هســتیم و میزان ســرمایه گذاری هم با ۵۷ درصد 

رشد همراه است.
معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و 
تجارت خراسان شمالی خاطر نشان کرد: این پروانه 
های صادر شــده بیشتر در صنایع غذایی و شیمایی 
بوده است.رضازاده درباره صدور پروانه بهره برداری 
برای معدن کاران استان گفت: نیمه نخست امسال 
هشــت فقره پروانه بهره بردای با ۱۶۰ میلیارد ریال 
ســرمایه گذاری در بخش معدن صادر شــده است 
که بیشــتر در زمینه ســنگ تزیینی، سنگ لاشه و 

مرمریت بوده است.
 معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن و 
تجارت خراسان شمالی گفت: در این مدت سه فقره 
گواهی کشف، سه فقره پروانه اکتشاف و ۱۰ مجوز 

برداشت مواد معدنی صادر شده است.
وی با اشــاره به برگزاری نشســت های  کارگروه 
تسهیل و رفع موانع تولید در استان اظهار داشت: در 
این کارگروه،  مشکلات حوزه صنعت و معدن مورد 
بررسی قرار گرفته و برای حل آن برنامه ریزی می 
شــود که در این زمینه امســال ۱3 نشست تشکیل 

شده است که ۴۰ مصوبه داشته است.
وی افــزود: تامین مواد اولیــه، تامین نقدینگی و یا 
مشکل با دســتگاه های اجرایی از جمله مشکلاتی 
اســت که واحدهای تولیدی مطرح کــرده اند که 
حل آن در نشســت های تسهیل و رفع موانع تولید 

پیگیری شده است.
 معاون امور صنایع و معادن سازمان صنعت، معدن 
و تجارت خراسان شــمالی خاطرنشان کرد: تلاش 
داریم تا با اجرایی شــدن مصوبه های این کارگروه، 
شــاهد رونق تولید در واحدهــای صنعتی و معدنی 

استان باشیم.  

نخســتین هنرســتان هنرهای زیبــای دختران در 
بجنورد روز چهارشنبه با حضور شماری از مسوولان 

استانی و شهرستانی افتتاح شد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی خراسان شمالی در 
این آیین اظهار داشت: در مجموع 3۰ هنرجو برای 
تحصیل در ۲ رشته ســینما و نمایش در هنرستان 

دخترانه هنرهای زیبا ثبت نام کردند.
وی گفت: از این تعداد ۱۵ هنرجو در رشته نمایش و 

۱۵ نفر در رشته سینما هستند.
وی با بیان اینکه این هنرستان با کمک و  همکاری 
اداره کل آمــوزش  و پرورش و  نوســازی مدارس 
خراسان شمالی تجهیز شدگفت: با توجه به استقبال 
خوبی که از این هنرســتان شده است در نظر داریم 
در سال آینده نیز این مرکز آموزشی هنری را  توسعه 

دهیم.
فرخنــده در ادامه افزود:  طرح آموزش هنرهای زیبا 
حدود ۱۰۰ سال پیش در کشور کلید خورد و بسیاری 
از هنرمندان بزرگ و نامدار که امروز به آنها افتخار 
می کنیــم پرورش یافته همین هنرســتان های زیبا 

هستند.
معاون سیاسی، اجتماعی و امنیتی استاندار خراسان 

شــمالی در ادامه این آیین اظهار داشــت: موضوع 
هدایت تحصیلی دانش آموزان و اقناع سازی خانواده 
های آنان برای تحصیل دانش آموز در مدارس فنی 
و حرفــه ای و کار و دانش باید مورد توجه متولیان 

امر باشد.
احمد برادران با اشــاره به اینکه برنامه ریزی حوزه 
تعلیــم و تربیت تحصیل ۵۰ درصد دانش آموزان در 
مدارس فنی و حرفه ای و کار و دانش اســت گفت:  
کیفیت بخشــی و ارتقا خدمــات در مدارس فنی و 
حرفه ای و کار و دانش مورد توجه جدی قرار گیرد.

وی بــا بیان اینکه  هم اکنون گرایش خانواده ها به 
تحصیل دانش آموزان در رشته های نظری  است و 
این خود یکی از مهم ترین آســیب های حوزه تعلیم 
و تربیت اســت گفت: ایجاد هنرستان ها و مدارس 
هنــری با امکانــات و خدمات بیشــتر باید تقویت 
و ذهینت های منفی در خصــوص تحصیل دانش 

آموزان در این مدارس برطرف شود.
وی با اشــاره به ظرفیت ها و پتانسیل های فراوان 
استان  در حوزه فرهنگ و هنر افزود: در زمینه ایجاد 
مدارس هنرهای زیبا عقب هســتیم و این روند باید 

شتاب بگیرد.

همزمان با هفته نیروی انتظامی ۲ پروژه عمرانی در 
استان خراسان شــمالی روز- چهارشنبه- با حضور 
ویدئو کنفرانسی سردار محمدعلی نوری نژاد معاون 

هماهنگ کننده ناجا افتتاح شد.
معاون اجتماعی نیروی انتظامی خراسان شمالی در 
حاشیه این آیین به خبرنگار ایرنا اظهار داشت: امروز 
پروژه های عمرانی نیروی انتظامی در سطح کشور 
به صورت همزمان به مناسبت هفته نیروی انتظامی 

افتتاح شد که سهم این استان ۲ پروژه است.
سرهنگ سجاد نامور اظهار داشت: پروژه ساختمان 
پلیــس آگاهی اســتان و قــرارگاه ســتاد انتظامی 
شهرستان گرمه در مجموع با ۲ هزار و ۶۰۰ مترمربع 
زیربنا و ۱3۰ میلیارد ریال اعتبار به مناســبت هفته 

ناجا بهره برداری شد.
وی خاطرنشــان کرد:  ســاختمان پلیــس آگاهی 
استان در راستای دســتیابی به تجهیزات پیشرفته، 
هوشمندســازی پلیس و برابر اســتانداردهای روز 

معماری دنیا اجرایی شده است.
معاون اجتماعی نیروی انتظامی خراســان شــمالی 
با بیان اینکه برنامه های هفته ناجا با شــعار پلیس 
هوشمند و امنیت پایدار اجرایی می شود خاطرنشان 
کرد: پلیس با حرکت به ســمت هوشــمند ســازی 
می خواهــد همزمان با تغییــرات مختلف اجتماعی، 
سیاســی، فرهنگی و به خصــوص تکنولوژیکی در 
ســطح جامعه، خود را با جامعه هم راســتا کند و به 

بهترین نحو به نیازهای جامعه پاسخ دهد.

در شــبانه روز گذشته ۲ دســتگاه اتوبوس در خراسان 
شــمالی دچار حادثه شد که خوشبختانه مصدوم نداشت 

اما در یکی از این حوادث9 راس دام تلف شد.
فرمانده انتظامی اســفراین در این باره به خبرنگار ایرنا 
گفت: حادثه برخورد اتوبوس با گله گوسفندان در محور 
روستایی صفی آباد به سمت مشهد در محدوده کل تپه 

شهرستان اسفراین گزارش شده است.

ســرهنگ مجید یگانــه پور اظهــار داشــت: در این 
 حادثــه 9 راس گوســفند تلف و هشــت راس زخمی 

شدند.
وی افزود: علت این حادثه عدم توجه به جلو از ســوی 

راننده اتوبوس گزارش شده است.
رییس ســازمان آتش نشــانی بجنورد هم گفت: صبح 
امروز نقص فنی در یک دستگاه اتوبوس شهری سبب 

آتش سوزی در این ناوگان مسافری شد.
مجیــد گریوانی اظهار داشــت: آتش ســوزی در این 
اتوبوس در محدوده تقاطع ۱۷ شهریور گزارش شد که 

علت آن نقص در سیستم ترمز اعلام شده است.
وی افزود: آتش ســوزی از قســمت چرخ های عقب 
اتوبوس آغاز شد که خوشبختانه به همت ماموران آتش 

نشانی مهار شد و صدمه ای به مسافران وارد نشد.

معاون محیط زیست خراسان شمالی: 

خطر طاعون دام های سالوک اسفراین را تهدید می کند

بررسی سازوکارهای قانونی در خصوص امکان استفاده از ظرفیت تجار و بازرگانان 

۲۲ کارگاه ساختمانی متخلف خراسان شمالی در زمینه مقررات ایمنی پلمب شد

مدیر شرکت پخش فرآورده های نفتی خراسان شمالی:

صنایع خراسان شمالی سوخت زمستانی را ذخیره کنند

 ۱۹ فقره پروانه بهره برداری بخش صنعت 
در خراسان شمالی صادر شد

نخستین هنرستان هنرهای زیبای دختران در 
بجنورد افتتاح شد

با حضور ویدئو کنفرانسی معاون هماهنگ کننده ناجا؛

۲ پروژه عمرانی نیروی انتظامی خراسان شمالی 
افتتاح شد 

۲ دستگاه اتوبوس در خراسان شمالی دچار حادثه شدند

سرمایه گذاری ۷۰۰۰۰ میلیون ریالی در 
بخش صنایع دستی خراسان شمالی

سرپرست اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
خراســان شمالی گفت: حجم ســرمایه گذاری انجام شده در 
بخش صنایع دســتی اســتان در نیمه نخست سال ۷۰۰۰۰ 

میلیون ریال بوده است.
علی مســتوفیان اظهار کرد: از ابتدای سال تاکنون ۷۰۰۰۰ 
میلیون ریال در بخش صنایع دســتی استان سرمایه گذاری 
و ۷۸۰۰ میلیــون ریال نیز تســهیلات مشــاغل خانگی به 

متقاضیان و فعالان این بخش پرداخت شده است.
وی افــزود: همچنیــن تعــداد ۲۲۱ فقــره پروانــه تولید 
انفرادی،هفت فقره پروانه تولید کارگاهی، ۶۴ مجوز مشاغل 
خانگــی و ۵9 فقره کارت شناســایی صنعتگــری در تاریخ 

مذکور صادرشده است.
مستوفیان با اشاره به اهمیت رونق اقتصادی و کسب درآمد 
در استان، بیان کرد: میزان صادرات خراسان شمالی به بیش 

از ۵۰ هزار میلیون ریال در سال ۱۴۰۰ رسیده است.
وی گفــت: در خصوص میــزان اشــتغال زایی کارگاه های 
صنایع دستی خراسان شــمالی ادامه داد: هم اکنون ۱۷ هزار 
و ۵۰۰ صنعتگر صنایع دســتی در ۶۱ رشته صنایع دستی در 

سطح استان مشغول به کار هستند.
مستوفیان در پایان با تأکید بر اهمیت آموزش، ارائه خدمات 
و گســترش صنایع دســتی گفت: از ابتدای سال تاکنون دو 
مرکــز آموزش ثابت و ۱۱ مرکز آموزش ســیار در اســتان 
راه اندازی شده  و همچنین ۱۱ دوره آموزشی با حضور ۸۸۰ 

نفر برگزارشده است.
درآمد یک ونیم میلیاردی مددجویان 

کمیته امداد خراسان شمالی از بافت فرش
مدیرکل کمیته امداد خراســان  شمالی گفت: مددجویان این 
نهاد طی نیمه نخســت امســال موفق به کسب درآمد یک 
میلیارد و ۵۰۰ میلیون تومانی از طریق دست بافته های خود 
شــدند.مجید الهی راد با اشاره به بافت ۴۵۰ مترمربع فرش 
و گلیم توســط قالی بافان اســتان طی نیمه نخست امسال، 
اظهار کرد: بافت فرش، یک و نیم میلیارد تومان درآمد عاید 
بافندگان مددجوی ایــن نهاد کرد.وی در خصوص تولیدات 
و دســت بافته های مددجویان تحت حمایت این نهاد گفت: 
کســب وکارهای خانگی به عنوان یکی از راهکارهای ایجاد 
اشتغال و درآمد محسوب می شوند بر این اساس کمیته امداد 
استان نیز در تلاش است با رونق طرح های قالی بافی در بین 
خانوارهای تحت حمایت گام های مؤثری در توانمندســازی 
محرومان بردارد.مدیرکل کمیته امداد امام خمینی خراســان 
شمالی افزود: استفاده از ظرفیت ۷ راهبر شغلی در جهت دهی 
به توسعه طرح های قالی بافی طی امسال در حال انجام است 
و این اقدام تأثیر بسزایی در افزایش درآمد افراد داشته است.

خبر
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با وجود گذشت چندین روز، اختلالات و کندی اینترنت 
کشــور همچنان ادامه دارد که گروهی آن را به خاطر 

افزایش نیافتن پهنای باند بین الملل می دانند.
در هفته های اخیر موضوع کندی اینترنت و اختلال در 
دسترسی به بعضی سرویس های بین المللی، اعتراضات 

و انتقادات بسیاری را در پی داشته است.
درحالی که بعضــی از کارشناســان از افزایش نیافتن 
پهنــای باند بین الملل به عنوان علــت کندی اینترنت 
نام می برند، برخی دیگــر این موضوع را عامل کندی 
اینترنــت نمی دانند. همچنین رئیس ســازمان تنظیم 
مقررات و ارتباطات رادیویــی از پیگیری علت کندی 
اینترنت خبر داده و درعین حال، علت این مسئله را آغاز 
سال تحصیلی و استفاده دانشجویان و دانش آموزان از 

اینترنت می داند.
منتقدان این وضعیت، آغاز سال تحصیلی را موضوعی 
غیرقابــل انتظار نمی دانند و بر این باورند که حتی اگر 
این ادعا درست باشــد، پیش بینی های لازم برای این 
شرایط باید صورت می گرفت. از سوی دیگر، مسئله ای 
که عنوان می شــود این اســت که نرم افزار شاد روی 
شبکه ملی اطلاعات قرار دارد و نمی تواند باعث کاهش 

اینترنت بین الملل شود.
رئیس هیأت مدیره شــرکت شــاتل به عنوان یکی از 
شــرکت های ارائه دهنده اینترنت هم روز گذشــته در 
گفت وگویی ضمن اشــاره به افت کیفیت اینترنت در 
کشــور و اعتراض های مردم نســبت به این موضوع، 
گفته است که از ۲  ماه پیش و زمان شروع فعالیت وزیر 
ارتباطات جدید تا به امروز پهنای باند اینترنت کشــور 

افزایش نداشته است.
او اعــلام کرده مجوز این افزایش ظرفیت پهنای باند، 
باید از سمت شورای عالی فضای مجازی صادر شود و 

چنین اتفاقی تا امروز رخ نداده است.

این در حالی اســت که براســاس مشاهده میدانی روز 
گذشته سیستم های ارتباطی چند سازمان مهم ازجمله 
۲ بانک هم برای انجام کارهایی مثل افتتاح حســاب 

برای ساعاتی قطع یا دچار اختلال بود.
ادعای افزایش 3۰درصدی پهنای باند

برنامه ریــزی گروه  پارســا یوســفی، عضو کمیتــه 
گرداننــدگان اینترنت ایران در مــورد موضوع افزایش 
پهنای باند بین الملل به همشــهری می گوید: »وقتی 
قرار است زیرساخت پهنای بین الملل افزایش و توسعه 
یابد، شرایطی درنظر گرفته می شــود؛ به عنوان مثال، 
اگر 3هزار گیگابیت ظرفیت داشــته باشیم برای ۴هزار 

گیگابیت ظرفیت ایجاد می کنیم.«
یوسفی با اشاره به اینکه اطلاعی از میزان هزینه برای 
پهنای باند بین الملل در کشــور ندارد، می گوید: »این 
هزینه در دنیا رقم بالایی نیست و هزینه زیادی ندارد. 
بنابراین افزایش پهنای باند کار خاصی نیســت و یک 
فرایند عادی است.«این کارشناس به گفته های برخی، 
مبنی بر افزایش 3۰درصدی پهنــای باند به ازای هر 
3 ماه اشــاره می کند و معتقد اســت؛ »چنین اظهاراتی 

به نظر نمی رسد که صحت داشته باشد«.
او با ذکر یک مثال عنوان می کند: »گفته می شــود که 
در ســال 99حدود ۲هزار گیگابیت ظرفیت داشته ایم. 
حال اگــر هر 3مــاه، افزایش 3۰درصــدی را درنظر 
بگیریم، الان باید حدود ۴ترابیت پهنای باند بین الملل 

داشته باشیم که درواقع اینگونه نیست.«
به گفته این کارشناس فناوری »حتی ما از لایه انتقال 
به مشــتری هم، چنین ظرفیتی نداریم. لایه انتقال به 
مشتری یعنی مشــتری ایرانی بتواند این میزان بالا از 

پهنای باند را مصرف کند«.
او می گوید: »میزان زیادی از ترافیک مشــتری مربوط 
به مشتریان ADSL است یا جایی که محدودیت انتقال 
داریم. یعنی لســت مایلی)last mile( که با مشــترک 

داریم، به نحوی است که نمی توان آن را ارتقا داد.«
»لســت مایل« عبارتی اســت که به طور گسترده در 
صنایع مخابراتــی، تلویزیون کابلــی و اینترنت مورد 
اســتفاده قرار می گیرد و بخشــی از زنجیره شــبکه 
مخابراتــی را توصیف می کند که به طــور فیزیکی به 

محل کاربر نهایی می رسد.
علت اختلالات

عضو کمیتــه برنامه ریزی گــروه گردانندگان اینترنت 
ایــران در مورد موضــوع اختــلالات می گوید: »اگر 
گراف هــای رادار ابر آروان را مشــاهده کنیم، نشــان 
می دهــد که روی بعضــی از پلتفرم هــای ایرانی هم 
اختلال داریم. با این حال، این پلتفرم ها اختلال ندارند 

و به خوبی در حال فعالیت هستند.«
این در حالی اســت که یوسفی مشــکل احتمالی را از 
سرویس های زیرساختی می داند و معتقد است که باید 
 TCP و پروتکل های DSN مشکل را در سرویس های

جست وجو کرد.
به گفته او »احتمال دارد که ارتقای سیســتم فیلترینگ 
در جریان باشد یا تغییر در شبکه زیرساخت در حال رخ 

دادن است که باعث این اختلالات شده«.
با این حال، یوسفی تأکید می کند: »بسیار بعید است که 

این اختلالات مربوط به پهنای باند بین الملل باشد«.
او می گوید: »اگر کاربــران دی ان  اس های ۸.۸.۸.۸ یا 
۴.۴.۴.۴ را با دســتور ping روی رایانه های خود تست 
کنند، گاهی ممکن اســت این اختلالات را مشــاهده 

کنند.«

بــا توجه به اینکــه رئیس کل بانــک مرکزی و وزیر 
اقتصاد بر سهولت دسترسی به تسهیلات بانکی تاکید 
می کننــد و معتقدند در این زمینه بانک ها باید به جای 
تاکید بر وثیقه، اعتبار ســنجی و رتبه مناسب مشتری 
را مورد توجه قــرار دهند، در این زمینــه دبیر کانون 
بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی و دبیر شورای 
هماهنگــی بانک های دولتی و نیمه دولتی در پاســخ 
به اینکه آیا بانک هــا می توانند بدون دریافت وثیقه از 
مشتریان تســهیلات بپردازند و تحقق این امر به چه 

الزاماتی نیاز دارد، توضیحاتی ارائه کردند.
به گزارش ایســنا، دریافت تســهیلات بانکی یکی از 
پرتقاضاترین خدمات شــبکه بانکی است اما مشتریان 
بانک ها برای دریافت یک وام خرد باید از هفت خوان 
رســتم عبور کنند کــه ارائه وثیقــه و ضامن به بانک 
بزرگترین ســنگ اندازی برای آن ها در مسیر دریافت 
تسهیلات است،، زیرا شــرایط ارائه و تعداد ضامن در 
هــر بانکی متفاوت اســت و اگر فــردی بخواهد یک 
وام 3۰ میلیونی بگیــرد و به دو بانک متفاوت مراجعه 
کند، با شــرایط متفاوت و برخورد ســلیقه ای در زمینه 
اخذ ضامن مواجه می شــود.در حــال حاضر، مثالی که 
می توان در زمینه مشــکلات مــردم برای دریافت وام 
بانکی زد، وام ودیعه مســکن اســت کــه دولت برای 
حمایت از مســتاجران تصویب کرد اما معرفی ضامن 
رســمی با ۱۰ سال سابقه که حداقل پنج سال تا زمان 
بازنشســتگی اش باقی مانده باشد، ایراد به زمان انعقاد 
اجاره نامه و امتناع برخی بانک ها از پرداخت تسهیلات 
باعث شــده بسیاری از مســتاجران قید دریافت وام را 

بزنند.
با تمام سختی های دریافت وام از بانک ها، اکنون علی 
صالح آبادی_ بیســتمین رئیس کل بانک مرکزی در 
اولین صحبت های تلویزیونی خود بر تسهیل دسترسی 
مردم به تســهیلات بانکی تاکید کرده و در این زمینه 

اعلام کرده اســت: در راستای پرداخت تسهیلات باید 
به جای تاکید بر وثیقه، بانک ها اعتبار ســنجی و رتبه 

مناسب مشتری را مورد توجه قرار دهند. 
در این زمینه، طبق گفته وی، باید نظام رتبه بندی در 
کشور توسعه یابد تا مردم بتوانند با رتبه مناسب، خوش 
حســابی و با وضعیت مطلوب خود شخص، تسهیلات 

را دریافت کنند.
علاوه براین، احســان خاندوزی_ وزیر امور اقتصادی 
و دارایی  - بر تســهیل دسترســی مردم به تسهیلات 
بانکــی تاکید کرده و گفته که اگــر بانکی از وضعیت 
اعتباری مشتری خود اطمینان خاطر دارد باید شرایطی 
فراهم شود تا آن مشتری بدون سفته و ضامن وام خود 

را دریافت کند. 
بدین منظور، برای بررســی اینکه آیا بانک ها می توانند 
بدون دریافت وثیقه از مشــتریان تســهیلات بپردازند 
و تحقق ایــن امر به چه الزاماتی نیاز دارد، به ســراغ 
دبیر کانون بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی و 
دبیر شورای هماهنگی بانک های دولتی و نیمه دولتی 

رفتیم.
ملزومات پرداخت وام بدون وثیقه فراهم شود

علیرضــا قیطاســی در گفت وگو بــا ایســنا، در این 
رابطه گفت: اگر ســازوکاری در ایــن زمینه تعریف و 
دستورالعملی صادر شود و در سامانه های اعتبار سنجی 
نیز به درســتی اعتبار ســنجی صورت بگیرد، این امر 
برای تسهیلات خرد که آحاد مردم برای رفع نیازهای 

اولیه خود به آن ها نیاز دارند، امکان پذیر است.
وی با بیــان اینکه وام هــای 3۰، ۵۰ و ۱۰۰ میلیونی 
خرد هستند که برای دریافت آن ها، میزان درآمد افراد 
برای پاسخگویی به اقســاط و اینکه سابقه بدحسابی 
نداشته باشند، مهم است، افزود: اگر قرار باشد بانک ها 
صرفا بر مبنای اعتبارسنجی تسهیلات ارائه کنند، باید 
قراردادهای بانکی نیز تغییر کند و  متناسب با این تغییر 

تعیین شــود، زیرا در قراردادها محل هایی برای ضامن 
درنظر گرفته شده است.

از ســوی دیگر، محمدرضا جمشــیدی - دبیر کانون 
بانک ها و موسســات اعتباری خصوصی - نیز به ایسنا 
اعلام کرد: بانک ها براســاس قانــون عملیات بانکی 
بــدون ربا موظف هســتند که اعتبارســنجی کنند و 
این موضوع روال چند ســاله است که قبل از انقلاب 
نیــز برای پرداخت تســهیلات اعتبارســنجی صورت 
می گرفت. اینکه به متقاضی دریافت تسهیلات از سوی 
بانک گفته می شود که سفته یا سند ملک بیاور، نتیجه 
اعتبارســنجی اســت و از این طریق، ریسک اعتباری 
و تسهیلات درنظر گرفته شــده را بررسی می کنند تا 
برای پوشــش این ریسک نوعی وثیقه تعیین کنند که 

از بازپرداخت اقساط تسهیلات اطمینان حاصل شود. 
اعتبارسنجی اخذ وثیقه را تعیین می کنند

وی افزود: ممکن اســت که بر اساس اعتبارسنجی به 
این نتیجه برسند که از کســی وثیقه دریافت نکنند و 
وثیقــه همان قرارداد لازم اجرایی باشــد که بین بانک 
و مشــتری ثبت شده اســت که اعتبارسنجی از قدیم 
تاکنون در حال اجراســت. خود من که در ســال های 
پیش مسئولیت اعتباری داشتم، تسهیلات زیادی را به 
امضا رساندم که به همان قرارداد لازم الاجرا اکتفا شد 

و وثیقه ای دریافت نشد.
جمشــیدی با بیان اینکه اعتبارســنجی تعیین می کند 
که برای پرداخت تســهیلات وثیقه ای دریافت شود یا 
خیر، ادامه داد: بانک ها برای مواردی چون گســترش 
مترو، کارخانجات پتروشــیمی نیز تسهیلات کلان و 
درشــتی را می دهند که در این موارد براســاس اعتبار 
و اطمینان هایی که مشــتری به خاطر عملکرد خود در 
سیستم اعتباری کشور دارد، تنها به قرار داد لازم الاجرا 
اکتفا می شــود و وثیقه ای دریافت نمی شود، زیرا سفته 

و سند ملک کفاف ضمانت این تسهیلات نمی دهد.

مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران گفت: در 
ســال 99 بیش از ۸۰۰ هزار میلیارد ریال بیمه نامه 
و ضمانتنامه از سوی این صندوق صادر شده است.

به گــزارش اتفاقیــه به نقل از صنــدوق ضمانت 
صــادرات ایــران، »عبدالله ســجادی« در مجمع 
عمومــی این صندوق با ارائه گزارشــی از عملکرد 
سال ۱399 و نقش صندوق در کاهش ریسک های 
موجود در تجــارت بین المللی برای صادرکنندگان 
به ویژه در شــرایط فعلی کشور و همه گیری کرونا، 
اظهار داشت: صندوق در ســال گذشته رشد ۱۱۶ 
درصدی عملکرد ریالی و 33 درصدی ارزی داشته 

است.
وی افزود: میزان کل بیمه نامه ها و ضمانتنامه های 
صادره طی ســال ۱399 بــه 3.۵۲۰ میلیارد دلار 
معــادل ۸۰ هزار و 99۱ میلیارد تومان رســید که 
با این میزان پوشــش ریســک، صندوق ضمانت 
صادرات ایران در سال ۱399 برخلاف تحریم های 

ظالمانه آمریکا، رکورد جدیدی ثبت شده است.
ســجادی با اشاره به کســب رتبه اول صندوق در 
میان کشــورهای اسلامی از لحاظ شاخص ضریب 
پوشش صادرات در سال ۲۰۲۰، تصریح کرد: میزان 
تعهدات جاری و سررســید نشده صندوق در سال 
مالــی مورد نظر را بالغ بر ۵۵ هــزار میلیارد تومان 
اعلام کرد و از پرداخت ۱۶۰ میلیارد تومان خسارت 

به سیستم بانکی و صادرکنندگان ایرانی و همچنین 
وصول ۱۸۰ میلیارد تومانــی مطالبات صندوق )با 
رشد ۲۴۰ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل( 

در سال 99 انجام شده است.
رییس هیات مدیره صندوق خاطرنشــان کرد: نکته 
قابل توجه در این میزان پوشش ریسک، اختصاص 
ســهم قابل توجه از پوشش ها بمنظور توسعه موثر 
صادرات و تامیــن امنیت  مالــی صادرکنندگان با 
رویکرد پشتیبانی از پروژه های عمرانی و صادرات 
خدمات فنی مهندسی به کشورهای هدف همسایه 
)۱۵ کشور( بوده که عمدتاً پرریسک هستند و این 
نشان می دهد که صندوق، رسالت اصلی خود را که 
همان کاهش ریســک های صادراتی است به نحو 

قابل قبولی به انجام رسانده است.
ســجادی موضوع عدم کفایت سرمایه در مقایسه 
با همتایان در کشــورهای رقیــب صادراتی، عدم 
فرهنگ ســازی مناســب برای صادرات به شکل 
حرفه ای و اســتفاده از ابزارهای بیمه ای و تکلیف 
به واریز سود ویژه به دولت را از چالش های عمده 

صندوق ذکر کرد.
وی اظهار امیدواری کرد: صندوق ضمانت صادرات 
ایران در سالجاری با پوشش ریسک های صادراتی 
ناشــی از تحریم، نقش آفرینــی بین المللی، مقابله 
بــا تحریم و پرکــردن خلا تحریم هــای بانکی، 

نوآوری های مالی متناســب با شرایط روز صادرات 
و روان ســازی، تســهیل امــور و کســب حداکثر 
رضایتمنــدی صادرکنندگان در راســتای حمایت 
های متناسب با شرایط همه گیری کرونا و همچنین 
تحریم های ظالمانه، پوشــش های صادراتی این 

صندوق تا پایان سال ارتقاء یابد.
تجارت خارجی ایران در نیمه نخســت سال جاری 
به ۷9 میلیون و ۱۰۰ هــزار تن کالا به ارزش ۴۵ 
میلیارد دلار رسید که ســهم صادرات ۶۰ میلیون 
تن کالا به ارزش ۲۱ میلیارد و ۸۰۰ میلیون دلار و 
سهم واردات ۱9 میلیون و ۱۰۰ هزار تن به ارزش 

۲3 میلیارد و ۱۰۰ میلیون دلار بود.
در ۱۲ ماهه ســال 99 در مجمــوع ۱۴۵ میلیون و 
۷۰۰ هــزار تن کالا بــه ارزش ۷3 میلیارد دلار از 
مبادی کشــور صادر و وارد شــده است که سهم 
صادرات ۱۱۲ میلیون تن بــه ارزش 3۴ میلیارد و 
۲۵۶ میلیون دلار و سهم واردات 3۴ میلیون و ۴۰۰ 
هزار تن بــه ارزش 3۸ میلیارد و ۴۰۰ میلیون دلار 

بوده است.
مجمع عمومی صاحبان ســهام صندوق با حضور 
معاونان وزیر صنعــت، معدن و تجارت، نمایندگان 
وزارت امــور اقتصادی و دارایی، امور خارجه، بانک 
مرکزی و ســازمان برنامه و بودجه کشور در محل 

صندوق ضمانت صادرات ایران برگزار شد.

طبق آخرین داده های آماری بانــک مرکزی تا پایان 
مردادماه ۷۰ هــزار و ۲۰۰ میلیارد تومان اوراق بدهی 
فروخته شده که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته 

۷.۸ درصد کاهش یافته است.
به گزارش اتفاقیه به نقــل از  تجارت نیوز، گرفتن وام 
تنها مختص به مردم جامعه نیست و سازمان ها و نهادها 
نیز برای تهیه منابع خود نیــاز به وام بانکی دارند. در 
واقع فروش اوراق یکی از راه های امن ســرمایه گذاری 
در زمانی اســت که بانک ها امــکان پرداخت وام های 
کلان مورد نیاز ســازمان ها را نداشــته باشند و براین 
اساس سازمان ها و شــرکت ها می توانند از انواع اوراق 
مشارکت، که سود ثابت دارند، ریسک سرمایه گذاری و 

تولید را تا حد قابل توجهی کاهش دهند.
نکته قابل توجه در بحث انتشــار اوراق این اســت که 
دولــت با ایــن روش می تواند کســری بودجه خود را 
تامین کند بدون اینکه خلق پولی انجام شــود و تورم 
افزایش یابد.براســاس بودجه امسال، دولت باید ۱۲۵ 
هزار میلیارد تومان اوراق مالی اسلامی منتشر کند که 
تــا پایان مردادماه ۷۰ هزار و ۲۰۰ میلیارد تومان اوراق 
منتشر شده است که ۵۷ هزار و 9۰۰ میلیارد آن اوراق 
بدهی دولتی، ۶ هزار و ۷۰۰ میلیارد تومان اوراق بدهی 
شهرداری و پنج هزار و ۵۰۰ میلیارد تومان اوراق بدهی 

شرکتی است.
بررســی جداول آمای بانک مرکزی نشان می دهد که 

فروش اوراق در پنج ماهه امســال در مقایسه با مدت 
مشابه ســال گذشــته ۷.۸ درصد کاهش یافته است. 
براساس آمار فروش اوراق بدهی شرکتی در این مدت 
۱9.3 درصد و اوراق بدهی ۱۲.۱ درصد کاهش داشته 

است.
میــزان فروش اوراق تا پایان تیرمــاه ۱9 هزار و 3۰۰ 
میلیــارد تومان بود و این رقم در مردادماه ۷۲.۲ درصد 
رشد یافت. براساس آمار بانک مرکزی در مردادماه 33 
هزار و 3۰۰ میلیارد تومان اوراق فروخته شــده اســت 
کــه 3۲ هزار و ۶۰۰ میلیارد تومان اوراق بدهی دولتی 
و مابقی اوراق بدهی شرکتی است. در مردادماه اوراق 

بدهی شهرداری فروخته نشده است.

مدیرکل بازرسی خدمات ســازمان حمایت مصرف 
کنندگان و تولیدکنندگان گفت: طبق آمار ارائه شده 
در ۶ ماهه نخســت امسال از ۱۷ هزار و ۴۵۶ واحد 
مورد بازرســی در زمینه حمل و نقل کالا و مسافر، 

تعداد ۴۲۱ فقره پرونده تخلف تشکیل شده است.
بــه گــزارش اتفاقیه به نقــل از ســازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکننــدگان، »پرویز فرجی« 
افزود: ارزش تخلفات یاد شــده 3۲۱ میلیون و ۲۱۲ 

هزار تومان بوده است.
وی به آمار بازرســی های انجام شده در این بخش 
اشاره و خاطرنشان کرد: در نیمه نخست سال جاری 

در بخش برون شــهری ۲3۷ فقره پرونده به ارزش 
۱۸۵ میلیــون و ۶9۸ هزار تومان و در بخش درون 
شــهری ۱۸۴ مورد پرونده تخلف بــه ارزش ۱3۵ 
میلیون و ۵۱3 هزار تومان تشکیل و برای رسیدگی 

به تعزیرات حکومتی استان ها ارسال شده است.
مدیرکل بازرســی خدمات ســازمان حمایت در این 
خصوص تصریح کرد: این ســازمان به طور دقیق و 
جــدی با هر گونه قصور در امر حمل و نقل عمومی 
درون و برون شــهری مســافر و بار نظارت دائمی 
دارد و در صورت اثبات تخلف از سوی شرکت های 
مذکور با آنها طبق موازیــن قانونی برخورد خواهد 

کرد.
وی بــا تاکید بر نظارت مســتمر بر عملکرد ناوگان 
حمل و نقل درون و برون شــهری کالا و مســافر، 
از شــهروندان تقاضا کرد با انعکاس هرگونه ســوء 
اســتفاده های احتمالی در این زمینه از طریق تماس 
با تلفن ۱۲۴ یا مراجعه حضوری به سازمان صنعت، 
معدن و تجارت استان ها، بازرسان را در این نظارت 
مســتمر یاری کنند.پیش از این اعلام شده بود که 
در ســه ماهه نخست امســال با انجام 933 هزار و 
3۷۷ مورد بازرسی، ۵۰ میلیارد و ۵۷۸ میلیون تومان 

ارزش کل پرونده های تشکیل شده بوده است.

ماجرای اختلال در اینترنت کشور چیست؟ بانک ها بی خیال ضامن می شوند؟

مدیرعامل صندوق ضمانت صادرات ایران مطرح کرد:
صدور ۸۰۰ هزار میلیارد ریال ضمانتنامه صادراتی در سال ۹۹

مدیرکل بازرسی خدمات سازمان حمایت اعلام کرد:
شناسایی ۴۲۱ متخلف حمل و نقل کالا و مسافر در نیمه نخست سال

کاهش ۷.۸ درصدی فروش اوراق

اتفاقیه گزارش می دهد؛

سبد غذایی مصرف کنندگان استان 
خالی از لبنیات

 گروه اتفاقیه / باقریان
گرانی و تورم در تک تک مصــارف ضروری خانواده ها قابل رویت 
می باشد ، به طوری که از سر سفرهی خیلی از خانوار ها کم و گاها 
حذف شده است ، همچنین  قدرت خرید مردم در طی این چند سال 
گذشته بشدت پایین آمده و کرونا به کاهش توان قدرت خرید مردم 

افزوده است .
طبق آماری که درگاه ملی آمار منتشــر کرد در گروه لبنیات و تخم 
مرغ بیشــترین افزایش قیمت نسبت به ماه قبل مربوط به » ماست 
پاستوریزه« با ۱۸,3 درصد، »پنیر ایراني پاستوریزه« با ۱۵.۴ درصد و 

»شیر پاستوریزه« با ۷.۴ درصد بوده است.
با توجه به اینکه به اســتان خراسان شمالی می توان برچسب قطب 
دامداری زد و به تبع آن باید عرضه لبنیات در این استان به وفور باشد 
و مردم از کمبود لبنیات رنج نبرند و کاهش نسبی آن نسبت به استان 
های دیگر کمتر باشــد اما با این وجود کمبود برخی از اقلام لبنی در 

این استان هم دیده میشود .
 به گزارش اتفاقیه ، مسئله ای که از آن به عنوان کاهش ۱۰درصدی 
قیمت لبنیات یاد می شــود در واقع افزایش نرخ مصوب 3 محصول 
لبنی پرمصرف و آزادسازی قیمت دیگر محصولات است. با مقایسه 
این قیمت هــا با قیمت های مصوب قبلی مشــخص می شــود که 
نه تنها قیمت این ســه محصول کاهش نیافته اند بلکه افزایش قابل 

ملاحظه ای یافته است.
 وزیر جهاد کشــاورزی با اعلام خبــری اعلام کرد که قیمت لبنیات 
۱۰ درصد از شــنبه ۱۷ مهر ماه  کاهش می یابد، اما به  فاصله کمی 
سخنگوی انجمن صنایع لبنی گفت که این کاهش قیمت تنها شامل 

سه محصول شــیر با بسته بندی پلاســتیکی 9۰۰ گرمی، شیر ۲.۵ 
کیلوگرمی کم چرب و پنیر UF۴۰۰ گرمی می شــود. اما مسئله ای که 
از آن به عنوان کاهش ۱۰ درصدی قیمت لبنیات یاد می شود در واقع 
افزایش نرخ مصوب 3 محصول لبنی پرمصرف و آزادســازی قیمت 
دیگر محصولات اســت و انجمن صنایع لبنی همکاری واقعی برای 

کاهش قیمت ها نداشته است.
بر اســاس نامه دبیر انجمن صنایع لبنی به اعضای خود سه محصول 
شیر با بســته بندی پلاستیکی 9۰۰ گرمی، ماســت ۲.۵ کیلوگرمی 
کم چــرب و پنیــر UF۴۰۰ گرمی به ترتیــب ۷۴۰۰ تومان، 3۰۶۰۰ 
تومان و ۲۰۰۰۰ تومان اســت و مابقی محصولات از این پس شامل 

قیمت گذاری دستوری نیستند.
شــهروندان هم از گرانی لبنیات و فرآورده های لبنی ناراضی بوده و 
تاکید کردند که گرانی های اخیر باعث کم شــدن قدرت خرید آن ها 
شده است و گرانی محصولات لبنی باعث افت خرید از فروشگاه های 

لبنی شده است.
قیمت محصولات یارانه ای نیز با مصوبه های ســازمان حمایت ســه 
بار در ســال 99 افزایش داشــت. گرانی لبنیات ناشی از رشد قیمت 
شــیرخام و دیگر هزینه های تولید باعث شــده طی دو سال گذشته 
ســرانه مصرف انــواع محصولات لبنی در میــان خانوارهای ایرانی 
بیش از پیش کاهش یابد و کارشناســان بهداشــتی و حتی بسیاری 
از دســت اندرکاران صنعت لبنیات نسبت به عواقب این افت مصرف 
هشــدار داده اند؛ چیزی کــه می تواند در طولانی مــدت برای خود 

تولیدکنندگان نیز زیان بار باشد.
حذف محصولات لبنی از سفره مردم با افزایش قیمت ها

افزایش قیمت ها تاحدی اســت که بعضی از اقشــار جامعه با حذف 

محصولات لبنی ســعی می کنند دخل و خرج خود را مدیریت نمایند 
که در همین راستا یکی از شهروندان اظهار می کند: ما یک خانواده 
شش نفره هستیم که اگر بخواهیم روزانه حتی یک واحد از لبنیات را 
مصرف کنیم حداقل برای ما روزی 3۰ هزار تومان تمام می شود که 
این رقم در ماه هزینه ای بالغ بر 9۰۰ هزار تومان می شــود که مبلغ 
زیادی اســت و این در صورتی اســت که من ماهیانه درآمد ناچیزی 

دارم و تهیه لبنیات برایم کار سختی است.
یکی از شهروندان می گوید: سال گذشته گرانی بی سروصدای لبنیات 
چراغ خاموش پیش رفت تا تامین آن در سفره مردم گران تمام شود؛ 
به طوری که میزان مصرف لبنیات از سال گذشته کاهش چشمگیری 

داشته است.
وی ادامــه داد: بهترین راه برای حمایت از دهک های محروم جامعه 

کاهش کالاهای اساسی است تا قشر ضعیف بتوانند استفاده کنند.
طرح ساماندهی عرضه شیر فله ای در خراسان شمالی

اما طرح ســاماندهی عرضه شــیر فله ای در خراسان شمالی که از 
یک دهه پیش آغاز شــده بود و قرار بر این بود ســپربلایی برای 
خطرات استفاده از این محصول در استان باشد ، در مراحل اجرایی 
صدرصد قرار گرقته اســت  و شاهد اجرایی شدن این طرح بودیم 
و خوشبختانه کاســبان از این طرح اســتقبال خوبی داشته اند و 
خواهان اجرای صدرصد این طرح میباشــند .این طرح که به طور 
غیر مســتقیم و با نظارت غذا و دارو در ســال های گذشته هم به 
اجرا درامده اســت خوشبختانه باعث بالابردن ایمنی شیرو لبنیات 
شده است  که نسبت به گذشته ارتباط بیمماری های انتقال دهنده 

ار لبنیات به خصوص شیر قطع شده است.
نائب رئیس اتحادیه لبنیات  با اشــاره به افزایش ۵۰ درصدی لبنیات 

طی سال گذشته گفت : متاسفانه قیمت لبنیات نسبت به سال گذشته 
۵۰ درصد  و در ســه ماهه گذشــته 3۰ درصد افزایش داشته است 
اما خوشــبختانه در مهر افزایشی نداشــتیم بلکه به گفته وزیر جهاد 
کشــاورزی از شــنبه قرار بر کاهش ۱۰ در صدی محصولات لبنی 
خواهد بود اما به دلیل تداوم افزایش قیمت ها در ماه های گذشــته 

قدرت خرید مردم هم چنان با روند نزولی در حرکت است .
نیســتانی اظهار داشت : اشتیاق و اولویت زیاد مردم به سمت مصرف 
لبنات محلی اول به دلیل کاهش قیمت آن نسبت به لبنیات کارخانه 
ای می باشــد و دومین دلیل ان سالم بودن و ارگانیک بودن  لبنیات 
محلی می باشــد که مردم ترجیح میدهند لبنیات محلی را اســتفاده 

کنند 
هم چنیــن وی در ادامه گفت : با توجه به اینکــه نظارت دقیقی از 
ســوی غذا ودارو بر روی عرضه کننــدگان محصولات لبنی صورت 
میگرد اما متاســفانه بر خی از فروشــنگان قوانین را رعایت نکرده و 
محصولاتی بدون شناســه بهداشــتی عرضه میکنند که کم توجهی 
مصرف کنندگان به مصرف این محصولاتی بیماری هایی نظیر تب 
مالت را برای این مصــرف کنندگان میتوان پیش بینی کرد بنابراین 
وی از مردم خواست به محض خرید ، با جوشاندن این محصولات از 

این بیماری های پیش بینی شده جلوگیری کنند.
3 کارخانه فعال و نیمه فعال در استان وجود دارد 

میری ، مدیر صنایع جهاد کشــاورزی هم گفت : در حال حاضر ۱۲ 
کارخانه  پروانه ســلامت گرفته اند که ازاین ۱۲ تا ، 3 کارخانه زیر 

نظر اداره کل صنعت ، معدن و تجارت میباشد اما از مابقی کارخانه 
ها یــک کارخانه با ظرفیت و فعالیــت  ۵۰ درصد به تولیدات خود 
ادامه میدهد و ۲ کارخانــه با ظرفیت زیر ۲۰ درصد به فعالیت خود 
ادامه میدهند و مابقی کار خانه ها متاســفانه تعطیل  و نیمه تعطیل 
می باشند که اســتان ما ظرفیت بهتری در وجود و فعالیت کارخانه 

ها دارد .
میری ادامه داد : این چند کارخانه انگشت شمار سالانه حدود ۵ هزار 
تن انواع لبنیات اعم از ماســت ، پنیر ، شیر و... تولید میکنند که البته 

تعداد دامدار ها هم در افزایش تولید نیز دخیل هستند .
80 هزار راس در تامین شیر استانمان نقش دارند 

معــاون بهبود تولیدات دامی نیز با اشــاره بــه افزایش قیمت های 
اخیر گفت : طبق مصوبه تنظیم بازار قیمت شــیر از ۴۵۰۰ تومان به 
۶۴۰۰ تومان رســیده است و در طی این افزایش قیمت ها کاه نیز از 
کیلویی ۸۰۰ تومان به ۵۵۰ تومان رسیده که دامدار ناچارا باید هزینه 
محصول خویش را افزایش دهد و البته  هزینه های واســطه و... به 
قیمت این محصول  می افزاید که متاســفانه این افزایش قیمت ها 

تداوم داشته است 
محمد زاده ادامه داد : میزان مصرف شــیر در اســتان ما به ازای هر 
نفر ۸۵ تا 9۰ کیلوگرم می باشــد کــه ۸۰ هزار راس این مقدار را به 
ازای هر نفر تامین میکنند هم چنین میزان تولید شیر نسبت به سال 
گذشته ۱۵ درصد کاهش داشته که عوامل متعددی اعم از خشکسالی 
و نبود نهاده ها و افزایش قیمت ها در حذف دام ها موثر بوده است .
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عکس روز

ارگ نادری شیروان
ارگ نادری شیروان یکی از برجســته ترین استقرارگاه های 
باستانی در سراسر دره رود اترک است که قدمت آن به هزاره 
چهارم پیش از میلاد می رســد. ارگ نادری متشکل از یک تپه 
مصنوعی به ارتفاع بیش از 20 متر اســت که حاصل نهشــته 
شدن متوالی لایه های باستانی و بقایای مسکونی ادوار گذشته 
بر روی هم اســت. در دوره قاجار در گرداگرد این تپه قلعه ای 
ایجاد شده که برج و باروی آن تا ده های اخیر حفظ شده بود.

ارگ نادری شیروان به شماره 703 در فهرست آثار ملی کشور 
به ثبت رسید است.

وحید خادمی

قدوسی :

کراس فیت ورزشی نوظهور در استان
نایب قهرمان هانمادانگ کشور  در گفت و گو با اتفاقیه مطرح کرد:

گذر از کمبود ها

کراس فیت ورزشی نوظهور در استان است که 
در سال های اخیر توانست به معرفی بیشتر این 

ورزش پرداخته و بیشتر شناسانده شود.
کسری قدوسی می گوید: کراس فیت به دلیل 
وجود  تمامی فاکتورهای  ورزشــی و تمریناتی 
که در آن گنجانده شــده اســت ، با استقبالی 
قابل قبولی در خراســان شمالی رو به رو شده 
کــه اطمینان داریــم آینده خوبــی در انتظار 

ورزشکاران این رشته در انتظار است .
 قدوســی  اضافه کرد : کراس فیت یک برند 
اســت که توسط جُرج گلسمن  در سال ۲۰۰۰ 
میلادی بنیان گذاری و ثبت تجاری شده اســت  
و ورزشکاران این رشــته ورزشی در ایران زیر 
نظر  فدراســیون ورزش های همگانی فعالیت 
می کنند . رشــته کراسفیت در خراسان شمالی 
طی سال های اخیر با استقبال خوبی در استان 

پیگیری شده است .
وی اظهــار کرد : در آخرین اطلاع رســانی از 
سوی فدراسیون ورزش های همگانی نخستین 
دوره مربیگیــری به میزبانی تهــران در پایان 
مرداد ماه انجام شد که ۵ نفر از خراسان شمالی 
برای این دوره اعزام شدند و  امیدواریم با وجود 
فراگیری کرونا در کشــور ایــن دوره برگزار و 

پیگیری شود . در داخل استان نیز در حال ثبت 
نام و برگزاری ســمینار و کارگاه های کراس 
فیت هســتیم تا علاقه مندان پیشــنیاز دوره 

مربیگری را داشته باشند. 
رئیــس کمیته کراس فیت خراســان شــمالی 
در بیــان ماهیت ورزش کــراس فیت تصریح 
کــرد:  درواقع کراس فیت بــه  معنای کامل و 
بی نقص بودن اســت. اینکه ورزشکار هر جلسه 
تمرینی متفاوتی داشته باشد و تمامی حرکاتی 
را کــه در زندگی روزمره با آن ســروکار دارد، 
در این تمرینات تجربه کند. درواقع ورزشکاران 
در این رشــته تمرینی بــا چالش های مختلفی 
روبه رو می شــوند و کمک می کند فرد با خود 
توانمندی هــا و ترس هایش  و  ناشــناخته اش 
آشنا شــود. ورزشــکار می آموزد رنج را بپذیرد 
و از آن عبــور کند و در یک کلام این رشــته 

زندگی کردن را به تو می آموزد.
وی در تعریــف تخصصی کــراس فیت افزود 
: تناســب اندام ایده آل ، تعــادل، هماهنگی، 
چابکی، دقت و انعطاف تا اســتقامت عضلانی، 
قدرت و استقامت قلب و عروق و انواع تمرینات 
مانند پلایومتریک ، انفجاری، ژیمناستیک)وزن 
بدن(، متابولیک )هوازی( و وزنه برداری نیز در 

کراس فیت تجربه می شود .
کسری قدوسی همچنین از چگونگی استقبال 
ورزشــکاران از این رشــته ورزشی گفت: اکثر 
افراد با دیدن مسابقات کراس فیت فکر می کنند 
که ورزشکاران باید خیلی حرفه ای باشند تا در 
رقابت ها شــرکت کنند؛درحالی که به این  شکل 
نیست و مسابقات سطح بندی هستند و هرکس 
به میزان توانمندی های خــود می تواند در آن 
شرکت کند اما علی رغم استقبال قابل قبول در 
بخش آقایان ، این رشته مهیج هنوز در بخش 
بانوان چندان خود رانشــان نداده که امیدواریم 
با برنامه ریزی هایــی که انجام خواهد گرفت 
این مهم نیز در خراســان شــمالی پیشــرفت 

چشمگیری داشته باشد.
قدوســی بیان کرد : یکــی از بهترین اتفاقات 
این بوده اســت که توانســتیم این رشــته را 
در زمانــی کوتــاه در بیــن ورزشــکاران جا 
بیندازیــم به طوری که حتی در شهرســتان ها 
نیز در باشگاه ها شــاهد برگزاری کلاس های 
کراس فیت هستیم و حتی به صورت حرفه ای در 
حال تمرین هســتند، به طوری که در مسابقاتی 
که تاکنون بــه طور حضوری و مجازی برگزار 
شده است، ورزشکاران نمایش خوبی داشته اند.

  گروه ورزش/اتفاقیه:
کروتا دو سالی می شود که ورزش استان را تحت تاثیر قرار داده 
است ،تاثیر مخرب این ویروس ورزش را دچار رکود کرد و تمامی 

قهرمانان متضرر شدند.
نایب قهرمان هانمادانگ کشــور  با بیان تاثیر فراگیری کرونا بر 
ورزش خراسان شمالی  گفت: با فراگیری کرونا ترمز ناگهانی ای 
برای ورزش خراسان شــمالی و  بالاخص تکواندو ایجاد شد که 
امیدوارم با روحیه خوب و پر قدرت ورزشــکاران استان همه چیز 

بهتر شده و آینده خوبی در انتظارمان باشد.
پریا حمیدی  در گفت وگو با  خبرنگار ما با بیان شــرایط تکواندو 
بانوان خراســان شمالی در سایه سیاه کرونا  اظهار داشت: بانوان 
تکواندو کار و همه بدنه تکواندو خراسان شمالی  نه تنها کم تجربه 
نیســتند بلکه عنوان دار کشــوری در میادین این رشته  به شمار 
می روند. هیات تکواندو خراسان شــمالی هم  پیش بینی هایی را 
برای گذر از این دوران تحمیلی کرونا  داشــته و امید زیادی دارم 
خودم و دیگر تکواندو کاران در رقابت های آینده استانی و کشور 

به مدال های رنگارنگ دست پیدا کنیم.
حمیــدی این را هم گفت: البته پیش بینی آینده   هیچ گاه  راحت 
نبوده  زیرا شــرایط رقابت ها در دوران کرونا و برنامه های هیات 
مبنی بر برگزاری مســابقات و چالش های مجازی با مســابقات 
میدانــی تفاوت دارد .به گفته وی  حضور فیزیکی در مســابقات 
انگیزه هــا را فوق العاده افزایش می دهد  و امیدوارم این زحمات 
در شرایط سخت کرونا و پس از آن به بار نشسته و تکواندو کاران 
استان در بازی های کشوری مزد زحمات خود را گرفته و با دعای 

خیر خانواده ها به مدال های رنگارنگ دست پیدا کنند.
وی به برگزاری مســابقات و چالش های مجــازی تکواندو هم 
اشــاره کرد و افزود: برگزاری مســابقات و چالش های مجازی 
تکواندو یک نکته مثبت اســت. فقط امیدوارم هیئت استان  قدر 
تکواندوکارانــی را کــه در دوران کرونا  بــرای اعتلای تکواندو 
اســتان تلاش می کنند به خوبی بدانند. از زمانی که مهدی آریان 
ریاســت هیات تکواندو خراسان شــمالی را بر عهده گرفته است 
سطح برنامه های  هیات در حد قابل قبولی پیگیری می شود که 
امیدواریم با پیگیری های ایشــان در برگزاری مسابقات ، کلاس 

های مربیگری و داوری رشد قابل قبولی را شاهد باشیم.
وی اضافه کرد: برخی از رقابت ها تحت تاثیر همه گیری بیماری 
کرونا لغو شــد  و این باعث شد همه ورزشکاران از مسابقات دور 
باشند البته شرایط برای ورزشــکاران  تکواندو  که مبارزه کردن 
در آن اهمیت دارد؛ به هر جهت همه در این شرایط می جنگند.

بانوی موفق تکواندو خراســان شــمالی  با بیان شرایط تمرینی 
خود گفت: در شــرایط فعلی در تمرینات انفرادی و تیمی تکواندو 

فعالیت و حضــور دارم و تمرینات فنی را زیــر نظر ناصر ایزدی  
ادامه داده  و از پایان رقابت های کشــوری تاکنون هم شــرایط 
بدنی خوبی را حفظ کرده و انشاالله بتوانم برای رویدادهای پیش 

رو پس از دوران کرونا به آمادگی لازم دست پیدا کنم.
وی ادامه داد: از ســال ۱39۰ که تکوانــدو را به طور حرفه ای 
در پیــش گرفتم با درخشــش در رقابت های اســتانی به همراه 
مبینا خانجانزاده و بهاره نادعلی از خراسان شمالی به رقابت های 
انتخابی تیم ملی دعوت شــدیم  و در ســال ۱39۵ موفق شدم 
در مســابقات کشــوری در بخش »هانمادانگ  نوپی آپچاگیه« 
بــه میزبانی تهــران گردن آویز نقره را از آن خــود کنم  .اکنون  
برنامه های تمرینی در خانه تکواندو  با برنامه زمانبندی ستاد ملی 
مبارزه با کرونا و با برنامه های هیات  پیش می رود و همه تکواندو 

کاران تلاش می کنند تا به شرایط مد نظر مربیان خود  برسند.
این عضو تکواندو خراســان شــمالی در مورد برتری های خود 
در این رشــته ورزشــی  گفت: همواره سعی کردم در هانمادانگ 
انعطــاف پذیری در انجام تکنیک ها و در کیوروگی در اســتفاده 
از اشــتباهات حریفانم از آنها پیشی گرفته و این موارد را همواره 
مدیون راهنمایی های اســاتیدی چون شــبنم وحید پور و ناصر 

ایزدی هستم که من را در پیشبرد اهدافم حامی بودند.
پریا حمیدی در بیان برنامه های ورزشــی آینده خود اظهار کرد : 

از سال ها پیش عزم خود را برای حضور در رقابت های کشوری 
جــزم کرده بودم چرا که هر ورزشــکار زمانی که می خواهد یک 
حرفه ای را شــروع کند به نهایت آن که قهرمانی کشور ، آسیا ، 
جهان و المپیک اســت و  مدال آن فکر می کند؛ من هم از سال  
ها پیش عزم خود را برای حضور در این میادین جزم کرده ام  که 
امیدوارم همانطور که در رقابت های کشور به آن رسیدم بتوانم به 

تک تک این مراحل برسم.
وی افزود : از ۶ ســالگی تکواندو را شــروع کردم و آن زمان با 
حمایت پدر و مادرم با وجود ســن کمی که داشــتم این موضوع 
برای من خیلی جدی شد و اصلا نمی توانستم تکواندو را رها کنم  
و اکنون در این زمان و با توجه به شیوع ویروس کرونا و شرایطی 
که به وجود آورده این دوره با دوره های قبل متفاوت است اما من 
به این موارد اهمیتی نمی دهم چراکه معتقدم کســی که بخواهد 

مدال بگیرد، اسم و فضای رویداد تاثیر چندانی بر او ندارد.
پریا حمیدی در پایان خاطرنشان کرد: تکواند بازی لحظه هاست 
و هیچ چیزی قابل پیش بینی نیست و تنها مورد قابل پیش بینی 
این اســت که من قرار اســت در هر میدانی قوی ظاهر شــده و 
بهترین خودم باشم و هر آنچه در توان دارم را در زمین به نمایش 
بگذارم و اگر استحقاق تلاش ها و خواستن من در آن میدان طلا 

باشد همه چیز به بهترین حالت رقم خواهد خورد.

۲۲مهرماه روزجهاني استاندارد را خدمت شما
وهمکاران محترمتان تبریک عرض مي نماییم


